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L'apertura del centre comercial 1I~'ta

afluència de gent al centre de l'a c'iutat

La presidenta dels comerciants diu que l'efecte "ja es veia venir"

TEXT: noemíoms
carló, "és un centre nou, que
està inaugurant per parts" no

Fluix inici de temporada de obstant això, adverteix que les
rebaixes en el nucli urbà de conseqüències que està provo
Benicarló, Així ho afirmen els cant el complex d'oci i comer
comerciants del centre històric cial se centren sobretot en el
per als vianants de la ciutat qui volum de gent que atreu per
adverteixen que ja s'han què es tracta de "la novetat'
començat a sentir els primers encara que descarta que esti
efectes de l'obertura del centre ga incidint negativament en les
comercial i d'oci Costa de Aza- vendes tant com s'apunta des
har, de determinats comerços, Mar-

Asseguren que els primers tínez, adverteix a més que "és
símptomes es van començar a bò que la gent sàpiga que hi ha
apreciar dissabte passat, quan diversos establiments que no
el centre es va quedar "molt poden trobar al centre perquè
tranquil" malgrat ser dissabte a no estan representats", i que
la tarda i el primer fi de setma- "l'oferta segueix estant a Beni
na de rebaixes, En aquest sen- carló ciutat',
ili, asseguren que en tractar-se De la mateixa opinió, és el
d'un complex d'oci en el que president de la PIME a la ciutat,
també es poden trobarels cine- Francisco Roca, qui lamentava
mes i la balera l'atractiu per al l'escassa afluència de ciuta
públic és major, "El del centre dans detectada durant el cap
comercial era un efecte que ja de setmana "només fent un volt
es veia vériir, estàva previst' el diumenge a la tarda un s'a
explicava Maria Luisa Martí- donava que la gent estava al
nez, presidenta de.la Unió de ' centre comercial" i reconeixia
Comerços i Serveis de Beni- que "l'existència del centre per-

judicarà una mica el comerç
local però és una cosa que està
assumida, no és cap novetat,
l'oferta actual és molt gran a
Benicarló", Amb tot, Roca con
sidera que aquesta situaCió ve
donada per l'escàs control del
tràfic en la zona per als via
nants i "l'abandonament" d'a
questa, En aquest sentit,
assenyalava factors com la
mendicitat i la inseguretat com
a aspectes que degraden el
barri, Una mendicitat en la que
es postren molt crítics els pro-

pietaris dels establiments que
asseguren no entendre com no
es fa res per eradicar-la

Noves campanyes
Donada la situació actual,

els comerciants ja han decidit
engegar noves iniciatives en
previsió dels efectes que puga
tenir l'obertura del centre
comercial tant a curt com a llarg
termini, En aquest sentit, per
combatre els efectes més
immediats els establiments ubi
cats a la ciutat estan preparant
una campanya per al dia 3 d'a
gost on trauran "els comerços
al carrer", Es calcula que parti
ciparan una trentena d'establi
ments, que des de les 1O del
matí i fins les 1Ode la nit trau
ran "els seus stocks al carrer,
en unes paradetes per tota la
zona centre dedicada als via
nants",

Segons la presidenta de la
Unió de Comerços i Serveis de
la ciutat, Maria Luisa Martínez,
la campanya està ja gairebé
perfilada i només resta tancar
determinats serrells, com és el
~pus de colJabüració que pres
tarà l'Ajuntament del que es
requereiX no tant suport econò
mic com logístic,
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Situada dins l'abocador munici~

La gossera munipal presenta
un estat més que lamentable

TEXT: noemíOmS

"La gossera municipal es
troba en una situació d'a
bandonament total" comen
ta indignada una ciutadana
de Benicarló, Pilar
Muñoz,"és infrahumà... "
assegura. A Pilar, que
actualment treballa a la
gossera municipal de Cas
telló li havien explicat que
l'estat de la gossera beni
carlanda era una miqueta
d'abandó però quan es va
apropar allí, es va adonar
que les referències es que
daven curtes.
Enclavada al costat de l'a
bocador municipal, a un
dels costats de la carretera
de Càlig, la construcció
acull quatre gàbies i un
dipòsit adjacent per als
cadàvers dels animals.
Tenint en compte, la seva
localització i voltants no és
estrany que un dels aspec
tes que s'aprecien amb
major intensitat una vegada
a les dependències, siga el
fort i insuportable olor. Així
mateix, la part del darrere
de les gàbies es troba total-

ment envoltada d'enderrocs
i escombraries mentre que
en el recinte frontal de l'edi
fici s'acumulen els excre
ments dels animals que
han passat al llarg del
temps per allí. "Això és
totalment insalubre; la nete
ja brilla per la seva absèn
cia, és de pena" es lamenta
Pilar.
Els animals retinguts en les
gàbies no poden sortir d'e
lies i en el cas que ho
puguessen fer correrien el
perill d'agafar una insolació

ja que tampoc hi ha ombra
a pesar del sol de justícia
que cau a la zona... Fa un
parell d'anys, la Colla eco
logista de Castelló es va
oferir a portar palmeres
crescudes per a plantar-les
i que puguessen donar
ombra, però des de l'ajun
tament "van dir que no, que
ja posarien alguna cosa, no
obstant això, aquí no hi ha
absolutament gens i això
és vergonyós i indigne".
A aquesta situació, cal
sumar-li la llunyania de les

dependències respecte a la
ciutat, dificultant que en
molts casos els gossos
abandonats siguen duts a
la gossera. A més, segons
comenten els veïns del lloc
constantment es veuen
gossos abandonats per la
zona, ja que "la gent arriba
amb els seus vehicles els
deixa per aquí i ni tan sols
es molesta a cridar a l'Ajun
tament perquè els fiquen
dintre".
Precisament, diversos gos
sos van matar fa uns
mesos una vintena d'ànecs
que tenia una veïna del lloc
deixant només a un amb
vida. En aquest sentit, "fa
dos anys ja li vaig proposar
a l'alcalde que busquessen
un lloc més proper al poble
per a la gossera, i em va dir
que ja tenien mirat Un
solar... però d'això ja fa dos
anys i la situació segu~ix

igualo pitjor... "
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L'activitat al carrer,
objectiu de l'agenda turistica 2003

Emporda, competicions de
lluita de fang en la plaija
del Morrongo, i un concert
"cantant a la fresca" a
càrrec de la coral polifònica
benicarlanda.
En total es trauran al carrer
al voltant de sis mil exem
plars de l'agenda, en la
qual apareixen detallats
tots els actes que es van a
oferir durant la temporada
estival.

doncs, el públic podrà gau
dir del mateix, el dissabte
19 de juliol, 2 d'agost, 6 i
20 de setembre en la plaça
de Sant Bartomeu de 19 a
24 hores. Mentre que com
novetat s'aposta pel mercat
artesanal que tindrà com
escenari la plaça de la
constitució i se celebrarà
tots els dissabtes entre les
19:00 i les 24:00 hores. A
més, destaca en la progra
mació l'actuació de l'Or
questra de Càmera de'l

punts més significatius de
l'agenda, l'actuació de l'Or
questra de càmera de
L'Empordà a la plaça de
San Juan per al dia 12 de
juliol a les 22 hores. D'altra
banda, el dia 5 de juliol, es
van hissar les banderes
blaves de les platges del
Morrongo i la Caracola. Un
acte que es va conjugar
amb un espectacle de fla
menc gràcies a la col'labo
ració amb la Casa de
Andalucia, focs artificials i
el repartiment gratuït d'or
xata de xufla en la platja
del Morrongo, lloc on es va
hissar una de les banderes,
uns minuts abans s'havia
elevat la de la Caracola.
Però, sens dubte, l'agenda
d'aquest any aposta forta
pels actes de concentra
ción tals com els merca
dets. D'aquesta manera, el
Mercat de l'Art, cobra
importància dintre de la ~

programació d'estiu. Així

Els mercadets artesanals i
els espectacles al carrer
seran dos dels eixos fona
mentals de l'agenda turísti
ca d'aquest estiu a Beni
carló. Després de l'èxit que
va tenir la de l'any passat,
el consell municipal de
turisme va voler repetir l'ex-

. periència. L'agenda s'ini
ciava amb un espectacle
infantil a càrrec de la com
panyia Guinyol L'Udol en la
plaça de la Constitució,
unes activitats que es per
llongaran fins el 20 de
setembre. Entre els objec
tius que s'ha marcat la regi
dora de turisme amb la pre
sent programació destaca
el d'oferir activitats a tots
els públics així com promo
cionar les diferents places i
recintes de la ciutat perquè
"els visitants puguen conèi
xer millor Benicarló" afirma
va la regidora de turisme
Maria Treresa Traver.
Traver ressaltava entre els

Torna el gust pel cinema Troben el cos
de Rafael Rivas

TEXT: noemíoms

Benicarló va recuperar eJtap
de setmana passat el gust pel
cinema gracies a l'obertura.
de 'les ónzê' sales del multici
ne del centre comercia.! Costa
de Flor del1aronger.

Després"" de diversos
mesos-'sefise contar amb la
gran pantil'lIa, i, havent de
desplaçar-se' fins Vinaròs i
Amposta "(Ta'tragona) com
localitats amb cinema :més
properes;" centenars per' no
dir milers de' benicarlandos i '
de municipis del voltant es.
van apropar a les
instal·lacions per a assistir a
la inauguració de les sales..

Els multicinès propietat de
l'empresa Neocine tenen més
de. 2.1 O~ butaques' i estan
equipats-amb les últimes tec
'nologies, segons explicava el
gerent de. l'empresa PGP,
Pedro'Gimè'no, qui assenyé'l
lavaql/e "les condicions de
lessalês'estan a l'altura de
les principals. ciutats euro
pees". 'Les sales cOt:r1Pt~n
amb la tecnologia de so d'alta
dinàmica "Oolby dígítal .Sou
croundEX', la .més avançada
de les que es troben al mer
cat.

La projecció'de lespel-lícu
.les· pot fer-se' de. forma
simultània en diverses sales
gràcies al sistemà Interlook.

.TEXT: noemíOmS

La Guardia Civil va loca
litzar el passat cap de
setmana el cos sense
vida de Rafael Rivas,
l'home de 77 anys que va
desapareixer a Benicarló
el passat 16 de juny.

Rivas qui havia eixit de
casa al migdia per anar a
comprar el pa, ja no va
tornar mai. L'alzheimer,
que es mostrava amb les
contiues perdues de
memòria que patia,
podria haver estat la

causa de la seua desapa
rició.

De fet, l'última persona
que el va veure va ser un
veí a la zona del Corral
del Petiquillo, qui en pre
guntar-li on anava li va
respondre que a Benicar
ló, quan en realitat la
direcció era l'oposada.

Dissabte, un agricultor
va descobrir el cos de
l'ancià a l'interir d'una
caseta de camp ubicada
al terme municipal de
Cervera i en avançat
estat de descomposició.
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Això és el que vaig saber llegir en l'anterior número de la seua revista, el 391.

TEXT: ellector

Que si pacte de govern,
que si acord de governabili
tat, que si govern acordat,
que si independència políti
ca, que si assumpció de
delegacions, que si reparti
ment del pastís del poder,
que si gestió compartida.
Tanta perífrasi i tant d'eufe
misme i jo he trobat la
paraula adequada. Vinga,
que ni feta d'encàrrec hau
rien pogut trobar-ne una de
millor. Això que han decidit
fer el Pp i el Bloc no és altra
cosa que un arranjament i
prou. Jo, a partir d'ara,
quan em vulga referir a l'e
quip de govern utilitzaré
aquest substantiu, o bé
"arranjament municipal"
(AM) o "els arranjats", que
també està molt bé. Si
comptem la portada i el
còmic, són set els llocs on
es parla de l'esdeveniment.
Suposo que la propera set
mana el tema estrella serà
el repartiment de les com
pensacions econòmiques, i
la seua repercussió en les
arques municipals. Espero
que no prenguen exemple
de Peníscola, on és tan
gran l'amor que els seus
governants han demostrat
cap al seu poble, que fins i
tot han volgut experimentar
la dura sensació de conviu
re amb els diners de tots
els peniscolans, per això
els vuit regidors que com-

posen l'equip de govern
rebran de les arques muni
cipal una simbòlica quanti
tat que a penes arriba als
tretze mil eures mensuals
entre tots. Una misèria.

El comunicat del Bloc
explicant l'arranjament és
tota una declaració de
bones intencions del qual
es desprén una ferma
voluntat de dur a terme el
seu programa electoral,
sobretot en les àrees que
han assolit. Ja veurem què
passa, però cal donar-los
un vot de confiança, com
diu l'editorial, i esperar una
mica. Robespierre eixe és
una mica esbarrat, però
tampoc no cal perdre de
vista les seues opinions.
Vaja col'laborador "cañero"
que ha fitxat, senyora Gar
cia, em sembla que no en
deixarà passar ni una als
arranjats.

Canviem de tema. Els de
la trobada solar es queixen
de l'escàs públic que la va
visitar. Normal. Sense anar
més lluny, jo no vaig veure
cap cartell al poble, i no
sabia on es celebrava. A
més a més, a qui se li pot
acudir fer-la allà baix als
voltants de l'auditori quan a
Benicarló tenim una macro
plaça de formigó on el sol
pega de valent i no cal
posar cap enginy solar per
tal de fregir un ou al seu
paviment. L'any que ve,
han de canviar la ubicació

d'aquesta trobada i no es
queixaran de la manca de
públic.

He llegit l'extracte de la
conferència que va oferir
Pau Vericat (encara que no
ho pose, jo ho sé) sobre els
espais forestals mediterra
nis. Quina llàstima, una
vegada més, m'ho vaig per
dre. Espero que algun dia
podré anar a tot allò inte
ressant que es fa al nostre
poble.

Totes dues cartes al
director mereixen un
comentari. La de la senyora
que va aparcar a sota d'una
obra on estaven treballant,
tot i avisant-la, m'ha arribat
a l'ànima. Abans els treba
lladors de la construcció es
dedicaven a dir amoretes a
les dones que passaven
per allà. Ara avisen abans
que no passe res. Com han
canviat els temps! L'altra
carta ha fet que augmente
el meu empipament cap a
la Renfe. Ara resulta que
l'empresa que dirigeix un
tal Corsini ens fot un altre
tren. Jo, per la meua part,
vaig a continuar el boicot a
aquesta impresentable
companyia que, davant la
passivitat dels polítics
comarcals, ens priva de
millors transports i comuni
cacions.

Molt encertat l'article de
Carles Lluch. Té tota la raó.
Sense anar més lluny, l'al
tre dia vaig veure un jove

d'aqueixos de la samarreta
d'Espanya que, a més a
més, duia una bandereta al
rellotge com aquelles que
portaven els feixistes a
començament dels anys
vuitanta. No content amb
això, de sobte li va
començar a sonar el telèfon
mòbil, però la musiqueta no
era l'himne del Madrid, sinó
la marcha real o marcha de
granaderos que no sé quin
rei va instituir com a himne
d'Espanya i al qual José
María Peman va posar lle
tra.

L'ESPIFIADA DE LA SET
MANA

Calma. Tranquil·litat.
Estic convençut que és una
errada, per això ho porto a
aquesta zona de la meua
col·laboració.

Ara resulta que el poli
facètic i novençà P2 Ximo
és regidor de Festes i
Palles. El diccionari de la
nostra llengua no arreplega
l'escatològica accepció
referida a l'onanisme o
autoestimulació de certs
òrgans del cos per tal d'ob
tenir una sensació agrada
ble als sentits.

Podria haver altres
motius per tal d'explicar
aquesta errada. Els meus
me'ls guardaré per a mi,
encara que veig una clarís
sima relació entre allò que
es diu i allò que es volia dir.

Ací, la teu publicitat.
Què esperes?
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Desarticulen una banda de
delinquència organitzada

Festes, compte enrera

TEXT: noemíOmS

La Delinqüència Econòmica
i Violenta del Cós Nacional
de Policia de Castelló i de la
Unitat de contra Drogues I
Crim Organitzat de la prefec
tura superior de València,
van detindre una banda
organitzada com autors de
diversos delictes de robatori
amb força a les naus i
empreses dels polígons
industrials de Castelló i pro
víncia.
La "banda", està composta
de 6 persones, 5 homes i
una dona, procedents dels
països de l'Europa d'Aquest
(Croàcia, Kosovo, Albània,
etc.), i es troba perfectament
organitzada i jerarquitzada a
l'estil militar, pel que no es
descarta que els integrants
de la mateixa siguen
exmembres de cossos mili
tars o policíacs d'aquests

països.
La detenció d'aquest grup de
persones té una gran trans
cendència, ja que els detin
guts són considerats com els
autors de gran part dels
robatoris perpetrats darrera
ment. En els últims mesos
s'han vingut produint deten
cions de grups organitzats
similars a Màlaga, Barcelona
i la costa Mediterrània. Les
característiques orgàniques i
operatives de les quals són
similars a les de la "banda"
detinguda a Castelló, tant
pels mètodes utilitzats, com
pels llocs on es cometen. Els
robatoris van fer que es
muntara un dispositiu espe
cial per detindre'n els autors.
El dia 20 de Juny es va
detectar la presència de
diversos dels detinguts a la
Ciutat del Transport de Cas
telló, coincidint amb el roba
tori en una de les empreses

TEXT: noemíoms

Dissabte passat es va pre
sentar oficialment la nova
Reina de les Festes Patro
nals de Benicarló, la repre
sentant de la Penya Taurina
"Sol i Ombra", María Febrer
Marza, al mateix temps que
es donava a conèixer la Dul
cinea'2003, Sigrid Cuenca
Sarcou.
L'acte també va servir per
fer el lliurament del premi de
concurs de fotografia que
donarà color al cartell anun
ciador de les festes. El pri-

del Polígon Ronda Sud,
aquests individus circulaven
en un vehicle de lloguer.
Dies mes tard, es va detec
tar la presència del mateix
vehicle en el Polígon de la
Ciutat del Transport, mentre
anava ocupat per un sol indi
vidu.
Seguint aquesta pistes, els

mer premi va ser per a
Manuel Gellida, men.tre que
l'accèssit se'l va adjudicar
Francisco Rillo.
En acabar l'acte, el presi
dent de la comissió de fes
tes, Roberto Cornelles, va
recordar que enguany hi
hauran dos concerts gra
tuïts, el de la Cabra Mecani
ca y Mclan, a més va con
fessar que ja s'està a punt
de tancar el programa de
festes que contindrà més de
200 actes.

agents van procedir a esta
blir una vigilància discreta
sobre els individus i les
seues activitats, i una vega
da verificades les sospites
inicials, han detingut als inte
grants del grup en les locali
tats de Peníscola i Vinaròs.

Tolito •••••••••••••••••••
"El pacte de la misèria"

El sr. Guzman ha accep
tat l'oferiment del sr.
Mundo i s'ha conformat
amb tot un clàssic per als
nacionalistes: la cultura.
S'ha continuat així amb
una de les errades histò
riques del Bloc: l'ànsia
excessiva per obtenir
aquesta regiduria que, tot
i la seua importància, no
és de les principals a l'ho
ra de guanyar pes en
l'àmbit de les decisions
polítiques. L'obsessió per
qüestions com la llengua
ha portat als del Bloc a

oblidar en nombroses
ocasions que la cultura
també necessita diners i
que els diners els distri
bueix el regidor d'Hisen
da.

Però el cas benicarlan
do té afegits una sèrie de
punts foscos que fan del
pacte amb la dreta caver
nícola un assumpte molt
més greu. Per exemple,
ningú ha entés encara
per qué amb el PSOE
s'ha exigit amb mà ferma
l'alcaldia i amb el PP
s'han acontentat amb

cinc regiduries de sego
na. A més, costa molt de
comprendre el resultat
d'eixe pacte que conver
teix al Bloc en govern i
oposició al meteix temps.
Sembla més una pobra
explicació fruit de la mala
consciència que un rao
nament versemblant. O
per ventura ens volen fer
engolir que el PP apro
varà propostes del Bloc
sense exigir cap contra
partida?

Encara així , allò que
sembla més incomprensi-

ble és el canvi de sentit
que han provocat en la
il.lusionadora tendència
del vot pel canvi que bus
cava, desitjava i anhelava
una entrada d'aire fresc i
renovador per a netejar la
pol.lució moral de dotze
anys de la dreta a l'Ajun
tament.

Després del 'pacte de,
la misèria' no s'ha acabat'
amb la contaminació i, a'
més, ha aconseguit tacar'
el vot de molts benicaf-'
landos de progrés.
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Cartes a
Sra directora:

Servisca la present per
desitjar a tots els ciutadans
i conciutadans unes bones
vacances d'estiu i per
encoratjar els nous governs
municipals a treballar pel

. bé i futur de les nostres
poblacions.

AI cas de la nostra ciutat,
necessitem continuar
posant èmfasi en la creació
de noves zones verdes i
espais lúdics, ja que una
bona salut depèn del medi i
entorn en el qual vivim.
Amb això i una bona políti
ca de reciclatge, no serà
difícil que guanyem en qua
litat de vida i salut

I si de salut n'hem ge
parlar, per què no ja d'una
per totes, la creació d'un
nou centre mèdic? ja fa
temps que ens enganyen
en aquest tema i és hora de
precupar-se per un dels
aspectes més importants

per al nostre benestar:
necessitem una bona
assistència mèdica, no
massificada com ara, i
nous espais adaptats als
nous avenços sanitaris i
tecnològics.

També és necessana
una bona fluïdesa de trànsit
a la nostra població, i més
ara a la nova zona del cen
tre comercial, on ara per
ara, això no està acabat per
haver estat inaugurat tan
aviat

Continuo pensant que no
s'han fet uns bons acces
sos i que ha sigut per culpa
de les presses de l'empre
sa constructora-ja tenim les
primeres manifestacions a
peu del foc-: n'estic segur
que quan estiga tot ben fet,
serà el millor centre de la
província i un bon referent
per a altres, però massa
aviat s 'ha obert i moltes
coses a mig fer.

Com podria ser la torre

principal, que ha estat
ornada amb quatre 1I0nes
de propaganda, però que
no deixa de ser una imatge
més que deficient, de les
presses amb què s'han
assolit el final de les obres.
Crec que calia enderrocar I
édifici i fer-ne un de nou,
encara que diuen que amb
les reformes serà una altra
cosa.

Clar que serà una altra
cosa, però no ara que és
quan s'ha inaugurat a
cuita-corrent i és la primera
imatge visual que apreciem
els que hi acqedim.

Més trens, no cal repetir
ho més vegades; dèficit de
serveis al nord de la nostra
comunitat, només s'ha vist
ampliat el servei de Barce
lona fins a Vinaròs.

I més dedicació a cuidar
de la nostra platja del
Morrongo, ja que, una
vegada començat l'estiu,
tornem a tindre els matei-

xos problemes que l'any
passat; perquè no cuidem
la nostra bandera blava?

Ho dic perquè es netege
ja, abans que siga tard,
totes les pedres i restes
que n 'hi ha, per tal que els
jugadors del tornei de volei
platja-que es celebrarà
durant les pròximes festes
patronals-no patisquen
lesions de major o menor
importància. ,

I per a la gent que viat
jarà aquest estiu: poseu
vos el cinturó sempre; no
utilitzeu el mòbil quan con
duïu, i eviteu distraccions
adequant també la velo"citat
a les característiques del
trànsit Com deia un anunci
la vida és el millor viatge
que pots fer.

JJ SALÀN RODRíGUEZ
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la directora ••••••••••
"Increïble.. ." Aquesta va ser
l'única paraula que vas sor
tir de la meua boca quan
em vaig assabentar del
pacte PP-Bloc (Nacionalista
Valencià?) a Benicarló. Ara
veig que si hagués estat un
poc més informat sobre les
declaracions del seu presi
dent (Mayor) abans de les
eleccions no m'hagués
estranyat tant.
Aquest personatge, en
unes declaracions al diari
Levante (sento no tenir el
dia en el que foren publica
des) ja deixava clara la pos
tura del Bloc: Traure vots de
baix les pedres per aconse
guir manar com siga, pac
tant en qui siga. Òbviament
les seues paraules no foren
aquestes, però venien a dir
això. I per a qui no hi estiga
d'acord, als fet em remeto.
La traïció (si aquests indivi
dus coneixen la paraula
traïció, encara que em temo

que ells ho anomenaran
interès del partit) que el
Bloc ha fet als seus votants
ha estat doble, ja que no
només ha pactat amb el
partit més conservador que
trobem avui en dia a tot el
nostre País sinó amb el
que, a sobre, representa el
nacionalisme espanyol més
ranci i més cavernós,
renunciant així a tota la
seua credibilitat com a partit
nacionalista. I menys mal
que no han tret el 5% dels
vots necessaris per entrar
al Parlament Valencià
(barrera, la del 5%, injusta,
per altra banda) que de
traure'ls ja m'ensumo el seu
projecte, res de trencar
majories, és més recolzar
totalment la del PP, a veure
si ens donen alguna conse
lleria.
Centrant ja la nostra atenció
en el que ha passat a Beni
carló podem dir que el que

ha passat és totalment ver
gonyós i segurament és
degut més a les ambicions
personals que a una assen
yada decisió política. Ja ho
va deixar clar el senyor
Guzman (Candidat del Bloc
per Benicarló - Podem
veure ja que ni nacionalista
ni valencià): per a pactar
amb les esquerres ell havia
de ser alcalde, encara que
la seua no era, ni molt
menys, la llista més votada.
Se li va negar aquest punt i,
encara que el seu projecte i
el del PSPV es complemen
taven en un 80% aproxima
dament, s'ha preferit pactar
amb la dreta rancia i espan
yolista que representa el
PP. He de dir que no tot ha
sigut culpa del senyor Guz
man, que ja ens ha demos
trat amb la seua actitud que
el més important no és
aconseguir defendre el pro
jecte per el que la gent t'ha

votat, el més important és
aconseguir manar, mínima
ment i amb l'antítesi políti
ca, si cal, però manar. La
major part de la culpa la te
la pròpia direcció del Bloc,
que s'ha venut els vots, la
confiança i l'anima als ene
mics del País (País Valen
cià, òbviament), per un
parell de càrrecs a la dipu
tació de Castelló.
Quines conclusions traiem
d'aquesta actitud del Bloc?
Que ha tornat a fracassar
un projecte que teòricament
era un projecte de País. Si
a algun militant del Bloc li
queda un poc de dignitat
després d'açò, un consell,
hi han partits de País i d'es
querres amb integritat als
que es poden unir. No
necessitem una nova Unió
Valenciana, amb el PP hi ha
prou.

Chandler

La Veu, des de 1995
CARXOFA: Ben tendreta, per a fer a la brasa,
amb un rajolí d'oli per a AFANIAS. 25 anys fent
la feina ben feta és un bon exemple per a tots.
Tota la gent, incloses les administracions, ens
hauríem de mirar en el seu treball. Enhorabona.
Que continue!
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mai al llec que li pertoca, això és, dins l'espai
reservat que té delimitat al costat de les vore
res. Sempre es fica al mig del carrer, passant
de tot, i fent uns embussos monumentals. Res
pectem la circulació !!

LA VEU respecta la llibertat d'expressió. La responsabili
tat de les opinions és de qui signa l'escrit. LA VEU es
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amb pseudònim.
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La Via de la. Plata
Etapa 25

San Viicente de la Cabeza • Palazuelo de las Cuevas • Las Torres
de Aliste . Pobladura de Anste • Mahide • Robledo • UngUde .

Puebla de Sanabria

"A Terres d'Alba
Divendres Sant els
homes es vesteixen

amb la mortalla
amb la qual seran

enterrats"

TE:)(T:tonyofibla

Fem 14 km per la cañada,
tot carretera fins a Mahide
fora d'uns pocs quilòmetres
entre aquest poble i el d'a
bans, Pobladura. A Pobla
dura ja tenim el sol fora.
Tots aquests pobles que
hem passat segueixen la
mateixa tònica que els dels
dies anteriors. Zamora pro
funda.

Després de Mahide
seguim uns 3 Km per la
carretera i deixant-la aga
rrem, a la dreta, el cordel
que ens durà a Puebla de
Sanabria. El cordel és una
pista sense asfaltar que
també fa de carretera a Fle
chas. Davant nostre tenim
la Sierra de la Culebra que
anem a creuar pel costat
del Pico Mira. A aquestes
hores del dia i anant en
colla no crec que es pre
sente cap llop.
Cadascú va a la d'ell, anem
tots separats. Vicent, el pri
mer, a uns 200 m jo, des
prés Antonio i finalment
Àlvar que va tocat.

En ser al desviament cap
a Flechas parem a esmor
zar i al poc, seguim la
marxa. Ara ha canviat l'or
dre en que anem però con
tinuem caminant sols.

Quan apleguem a l'Alto
del Pidornal on podem con
templar l'altra part de la
serra ens reunim. Per una
banda veiem la vall de l'A
liste que hem anat seguit i
per l'altra la de Villardecier-

vos. Comencem a baixar i
jo a cavil·lar i ... dic a Vicent
i a Àlvar: "Encara mos fal
ten molts de quilòmetres!
Molts, eh! Així com vint-i
tants... ". Les cares van can
viar de color i d'expressió.

Portem ja a les costelles
de 25 a 30 Km i en falten 20
o 25. Bé! Sobre el paper,
m'he menjat així com 15
Km.

Deixem les Terres d'Alba
i d'Aliste. Terra dura i amb
antigues tradicions. Ací, el
divendres sant, els homes
es visten amb la mortalla
amb la qual seran enterrats
en morir. Pel que ens han
contat la setmana santa
d'ací fa temor.

Ara caminem junts

Vicent i jo per una part i
Àlvar i Antonio per una
altra. Aquests es queden a
banya~se a una bassa on
l'aigua ha
d'estar
com el
v i d re.
Vicent i jo
seguim
fins a
Robledo
on el bar
està tan
cat. Vaig a
veure si ens el poden obrir.
Són les tres i mitja i sense
dinar. AI cap d'un minut
estem bevent cervesa amb
llimonada i menjant olives i
papes. No hi ha res més.
Això és el nostre dinar. AI

cap de tres quarts es pre
senten els companys. Fan
el mateix. Després de des
cansar sortim cap a Ungilde
i Sanabria.

Vicent primer, ja es posa
nerviós i se'n va. Després,
xino-xano, emprenem la
marxa la resta, només ens
falten 9 Km. Parlo amb
Antonio i li pregunto que li
ha semblat l'experiència.
Em diu que a pesar de tot li
ha agradat.

A les 18:30 apleguem a
Puebla de Sanabria des
prés de més de 12 hores de
camí i entre 50 i 55 quilò
metres. Ens acomiadem
d'Antonio a l'estació on ha
anat la dona a buscar-lo i
Àlvar i jo seguim cap al
poble. A l'oficina d'informa
ció trobem a Vicent, a Imma
i a Lluc. Anem a rentar-nos
al riu amb una aigua molt
gelada i a buscar algun lloc
on sopar. Ho necessitem.

Acabat el
sopar direc
tes a l'ajun
tament a
dormir.
Àlvar està
cansat i
adolorit i
jo ... també.
Ací tornen a
aparèixer

pelegrins: quatre nosaltres i
quatre o cinc més, aquests
venen pel camí que mar
quen les guies.
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Guzman presenta la Bibliotecà del Mar,
un projecte anterior del pp

TEXT: redacció

FOTO: lIulsagarcia

"Llegeix, és la mar de
divertit" aquest és el lema
amb el qual ha iniciat la
marxa estiuenca, un any
més la biblíotecfl del mar de
Benicarló. El sèrvei, situat a
la plata el iVIorrongo és una
extensió de la biblioteca
municipal que es troba en
la plaça Sant Joan i el seu
propòsit no és un altre que
el d'apropar la lectura a l'oci
del que es pot gaudir en la
platja.

En aquest sentit, les
dependències conten amb
alguns exemplars de llibres
de caràcter infantil i juvenil,
així com periòdics de
caràcter nacional, dos inter
nacionals, uns altres d'a
bastament regional i uns
altres de zones determina-

des com la del nord, o d'A
ragó que són els més
sol·licitats. De la mateixa
manera, també es poden
trobar revistes de diverses
temàtiques.

A part dels rotatius, els
textos més sol·licitats són
els de temàtica juvenil, ja
que el públic infantil i juvenil
constitueix el més notable

del servei de biblioteca. De
fet, tenen gran èxit els
còmics i les novel'les d'a
ventures.

La iniciativa que va
començar com un servei
més que completava la
platja del Morrongo en la
seua carrera per a la ban
dera blava s'ha consolidat i
ha adquirit una identitat

pròpia, prova d'això són els
més de 800 usuaris que uti
litzen aquest servei cada
mes durant l'estiu.

El balanç de la iniciativa
al llarg dels últims anys ha
estat tan positiu que des del
consistori s'ha apuntat la
possibilitat de construir
unes instal·lacions fixes
que permeten oferir aquest
servei de forma ininterrom
puda al llarg de l'any, per a
ia gent que viu en aquestes
coordenades de la ciutat A
pesar de tot, el regidor de
cultura, José Luís Guzman
ha indicat que es tracta
d'una possibilitat que s'ha
d'estudiar detingudament

La biblioteca del mar
està oberta de 10 del matí a
una del mig dia i de cinc a
vuit de la tarda.

Carles Lluch ••••••••••••••••
Idees exiliades

Aquests dies estic llegint
Els fugitius, de Xavier Ben
guere!, una novel·la mig
reportatge que explica el
camí cap a l'exili que
hagueren de seguir els
catalans que fugien de l'en
trada de les tropes de
Franco el 1939. Aquella
gent se n'anava del país
per les seues idees, per
q!Jè els vencedors de la
guerra no anaven a accep
tar la seua ideologia.
Qüestió d'idees vencedo
res i vençudes. Sonarà
estrany, però m'ha fet pen-

sar en coses més actuals.
M'explicaré. Els darrers

resultats electorals m'han
produït, com a mínim, dos
sentiments. El primer, i ara
parlo a nivell local; és sen
tir-me enganyat' En els
darrers temps, m:havia
semblat veure un descon
tentament entre la gent del
poble, unes ganes de
canvi. Era mentrda: els
benicarlandos han votat
més del mateix. AI final, ni
la plaça Constitució, ni el
golf, ni els PAls, ni el caos
circulatori ni tantes coses

han influït en res.
El segon sentiment deri

va del primer: em sento
part d'una minoria. En'l'àm
bit autonòmic la derrota ha
estat 'a;daparadora. Abans
de les eleccions em per
metia13xpressar les meues
idees ;en converses amb
gent diversa, perquè em
pensava qüe en alguna
cosa estàvem d'acord. Ara,
en canvi, penso que aquell
amb qui parlo, que potser
em donava la raÓ, en reali
tat ha tornat a votar el PP.
Em sento, realment i corn

mai, minoritari.
L'any 1939 els exiliats

ho eren per la força de les
armes. Ara en tenen prou
amb les urnes (Ja gent que
menys creu en la democrà
cia en treu el màxim rendi
ment).. Però no som nosal
tres qui ens exiliem; són
les nostres idees. Vivim en
un exili, interior" en què
poques vegades trobem
gent que pense corn nosal
fres. I les nostres idees no
tenen cap lloc en el context
social actual: estan en
certa forma exiliaqes,
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La Unió demana un canvi
en el sistema d'ajudes de l'OCM
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TEXT: noemíoms

La UNiÓ de Llauradors
han denunciat aquesta set
mana que durant les cinc
campanyes de vigència de
l'última reforma de l'Orga
nització Comuna de Mercat
(OCM) de l'oli d'oliva els
productors valencians han
deixat d'ingressar un total
de 17,5 milions d'Euros.

En aquest sentit, els
agricultors consideren que
l'actual sistema d'ajudes
basat en una Quantitat
Nacional Garantida i una
ajuda a la producció "és
totalment injust i discrimina
tori per als productors d'oli
de la Comunitat Valencia
na". Per això aposten per
un ajuda a la superfície

(hectàrea) que tinga en
compte l'olivera de baixa
producció com el nostre i el
d'altres moltes zones pro
ductores de l'estat espan
yol.

El responsable del sec
tor de l'oli de La Unió,
Ramon Mampel, assenya
lava que amb l'actual siste
ma, "els productors de la
Comunitat Valenciana es
veuen contínuament agra
viats sense arribar a cobrir
els costos de producció en
la majoria de les campan
yes".

A més, critica que "els
productors d'Andalusia
s'hagen emportat de mitja
na al voltant de 542
#hectàrea, i els de la
Comunitat Valenciana

només hagen rebut 198
#hectàrea. "La nostra oli
vera, en ser de baixa pro
ducció, es veu perjudicada
respecte a unes altres com
l'andalusa que té uns rendi
ments de 6.000 quilograms
d'oliva per hectàrea i, per
tant, hem d'intentar canviar
l'actual fórmula de les aju
des". I recordava que "no
podem obviar que l'Organit
zació Mundial del Comerç
obliga a la UE a reduir en
un 60% les ajudes directes
a la producció, com és el
cas de les ajudes a l'oli d'o
liva".

D'aquesta manera, el
responsable, del sector de
l'oli del sindicat afirmava
que "s'ha d'aconseguir en
primer lloc establir una

Superfície Màxima Garanti
da que en el cas de l'estat
espanyol contempla totes
les oliveres plantades
abans de l'any 1998 i, per
l'altra banda, fer prevaler a
les explotacions familiars
agràries, a més d'excloure
de les ajudes a aquelles
explotacions molt intensi
ves amb uns rendiments
majors de 10.000 kg/ha".

La Comunitat Valenciana
posseeix una superfície
plantada d'oliveres de més
de 97.000 hectàrees, un
95% de les quals es troba
situada

Campanya contra el melanoma
TEXT: noemíoms

Una unitat de l'associació
de prevenció del melanoma
es va desplaçar aquesta set
mana a la platja del Morron
go de Benicarló en el marc
de la campanya de detecció i
diagnosi de Melanoma en
l'àrea de salut 01. La unitat
mòbil oferia la possibilitat de
realitzar una revisió de les
lesions o pigues a totes
aquelles persones que s'a
proparen, amb l'objectiu
d'assegurar que no es tracta
de marques perjudicials per
a la salut.

El melanoma és un tumor
que ha crescut de forma
important en els últims anys,
no de vades s'incrementa en
un 6% cada any. Es tracta
d'una dolència amb una
presència tremendament

important a Austràlia on ja de 44 anys. Precisament,
s'estan intentant canviar els Puzo subratllava que en un
cànons de 80% dels
bellesa amb la r---r-----,~=-i!5=:::T~="::I casos en que
finalitat de lIui- apareix aquest
tar contra tumor, les cre-
aquesta mani- mades es van
festació can- produir en
cerígena. edats prime-

Segons el ren q u e s ,
director de abans dels 18
salut pública anys.
de l'àrea 01, -. '" Els objectius
F e r nan d o de la campan-
Puzo, a ya de preven-
Espanya es ció de melano-
calcula que en ma són d'una
el 2002 es van banda infor-
produir unes 5.000 detec- mar i educar sobre els riscos
cions de melanoma. Una que comporta l'exposició
patologia que a més no res- solar excessiva i la conve
pecta edats i pot afectar tant niència de realitzar un
a nens com a adults, encara diagnòstic precoç sobre la
que la mitjana d'edat de les base d'aspectes com l'asi
persones que el sofreixen és metria de la cremada o piga,

les vores irregulars de la
mateixa, l'existència de
diversos tons de color i la
seva mesura superior a sis
mil·límetres. Així mateix,
també es deuen tenir en
compte els canvis de color
que patisca la ferida durant
l'any.

Entre els aspectes que
afavoreixen l'aparició d'a
quest tumor es troba la
reducció de la capa d'ozó, la
moda d'estar bronzejat i el
mal ús de les cremes, per no
esmentar l'excés en la utilit
zació dels raigs UVA. Per
aquest motiu es recomana
"no exposar-se al sol entre
les 12 i les 4 de la tarda,
prendre el sol poc i en inter
vals curts i protegir-se".
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I LLIBRES LA FORÇ·A SEDUCTO'RA'

DEL CAlvIloE} SANT JAUM'E
l . '~0 ..... . ' .

VICENT PITARCH. De
camí a Fisterra. Tàndem
edicions. València. 2003

Les publicacions del pro
fessor Vicent Pitarch, pres
tigiós filòleg i membre de
l'Institut d'Estudis Catalans,
havien girat, fins ara, sobre
tot al voltant de l'estudi de
la llengua, amb Oe camí a
Fisterra s'endinsa per pri
mera vegada en un nou
gènere, la literatura de viat
ges, i ens narra la seua
experiència personal de
dos estius en què fa el camí
de Sant Jaume, seguint
dues rutes diferents, la pri
mera el camí francès que
comença a Donibane 
Garazi, la segona el camí
aragonès a partir de Borce,
el llibre li valgué guanyar el
IV Premi Ulisses de narrati
va a Castelló de,la.Plana.

El viatgecom~nça amb
dubtes sobre si s~rà capaç
d'acabar el Camí, però el
pelegrí s'endureix a mesura
que aquest avança, perquè
l'aventura és prodigiosa, ja

que li fa descobrir facetes
ocultes de la meravella de
la vida.

AI llarg del Camí va bus
cant indrets que oferes
quen encants especials,
atractius pel seu interès
històric, monumental, cultu
ral, humanístic o paisatgís
tic i anirà fent comentaris i
interpretacions sobre la
història dels llocs per on
passa, arreplegant llegen
des que es repeteixen a tot
arreu, o estudiant l'etimolo
gia d'algunes paraules.

El Camí apareix per a
Vicent Pitarch ple d'emo
cions, sobretot l'emoció de
la relació amb els fills, però
també l'emoció davant els
miracles que es conten,
que defineix com a metàfo
res bellíssimes de la solida
ritat, ja que éh eíxír a cami
nar els pelegrins es consti
tuïen en" coftes d'ajuda
mútua per 7'à!contribuir a
_ , .•0-) 'i....

que' tbts arribaren a Com-
pòstMla.'

També sent l'emoció
davant les salutacions del
veïnat d'aquelles latituds, ja
que de vegades són
entranyables i donen una
bona injecció d'ànim al

caminant. De vegades les
experiències són tant emo
tives que es fan difícils
d'explicar, cal viure-les.

Però no tot són aspectes
positius, hi ha qui s'aprofita
dels pelegrins augmentant
considerablement els
preus. També hi ha qui es
salta les regles del Camí
fent molts trajectes en
cotxe i aprofitant-se de la
xarxa d'albergs. La ruta
xacobea presenta, així
mateix, un singular mostra
ri de personatges, amb
alguns estableix el nostre
pelegrí una relació frater
nal, d'altres li resulten fran
cament molestos, També
n'apareixen de ben extra
vagants, fins i tot, tocats
d'un punt de bogeria.

L'autor s'interessa per
les diferències nacionals de
les terres que travessa el
Camí de Sant Jaume, i
expressa el seu desig de
contribuir a derrocar el bas
tió de l'espanyolisme que
ha constituït històricament
la figura de Sant Jaume el
Major, i pensa que cal
remoure'n el solatge amb
urgència com a condició
perquè el Camí esdevinga

de debò .un itinerari euro
peu de cpncòrdia i solidari
tat i d'impuls de la intercul
turalitat.

Vicent Pitarch es fa seua
aquella imatge del viatge
com a metàfora de la vida,
de llarga tradició literària, El
viatge, com la vida, està
farcit de sensacions abun
dants i intenses, la qual
cosa el fa exclamar: defini
tivament, el camí ~s el
món, és la vida.
Oe camí a Fisterra és un lli
bre del que podem traure
vivències espirituals, però
també coneixements histò
rics i filològics, o exemples
d'anàlisi sociològica i antro
pològica, o fins i tot pot ser
una guia de primera mà del
Camí a Sant Jaume, però
segur no ens deixarà indife
rents, perquè està escrit
amb el cor i l'ànima, i l'au
tor, amb el seu domini de
l'escriptura, ens sap trans
metre a la perfecció les
constants emocions que hi
viu.

E5TELLER I.MPORT
Entrada taller: Pg. Febrer Soriana

Exposició: Avda. Magallanes, 1
Tel: 964471708 - Benicarló

AUTO ESTElLE'R

Ctra. N 349, km. 142
Tel: 9'6440 0168 - Vinaròs

Auòl
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El Club Natació Benicarló acudeix al Trofeu
José Sagreras a Xirivella i al Campionat d'espanya a Madrid

TEXT: eN Benicarló

El passat cap de setmana
dies 5 i 6 de juliol de 2003
els nedadors, benjamins de
segon any i els alevins de
primer, es desplaçaren a la
localitat de Xirivella (Valen
cia) per tal de participar al
XXV Trofeu "José Sagre
ras", campionat oficios
d'Espanya de la categoria.
Foren un total de vuit neda
dors, quatre xics i quatre
xiques, fita destacable ja
que s'accedeix a aquesta
competició amb marca
mínima acreditada al llarg
de la temporada.

Els resultats esportius
han estat acceptables,
accedint Genís Senen i
Cristina Ferrando a les
finals B de les següents

proves: 50 metres lliures i
100 metres esquena res
pectivament, Genís també
nedà les proves de 100
metres lliures sent 17è i
100 metres braça sent 18è,
Cristina nedà els 100
metres papallona sent 19a,
la resta obtingueren posi
cions destacades i unes
molt bones marques, així:
Paula Saura fou:
39a als 50 metres lliures
43a als 100 metres lliures
33a als 100 metres papall.
Susana del Olmo fou:
14a als 400 metres lliures
17a als 100 metres lliures
20a als 200 metres estils
Janina Rodríguez fou:
41 a als 100 metres braça
Miguel Piñana fou:
22è als 100 metres papall.
Marcos Fuente fou:

28è als 100 metres papall.
En relleus s'obtingueren

els següents resultats:
14è als 4x100 estils femení
23è als 4x100 estils masc.
19è als 4x1 00 lliures femení
22è als 4x1 00 lliures masc.

D'altra banda el neda
dor Eloy Vi[laiza, aleví de
segon any, es desplaçà a
Madrid per tal de participar
al Campionat d'Espanya de

la seua categoria, on nedà
les següents proves: 400
metres lliures sent 11è, 200
metres lliures classificant
se per la final B i obtenint el
12è lloc i els 100 esquena
quedant a les portes de la
final B, sent 17è, també
nedà tres relleus amb la
selecció valenciana, total 6
proves al màxim nivell esta
tal en dos dies.

Excel-Ients resultats dels atletes del Carns
Ros al campionat d'Espanya i a l'Autonòmic

TEXT: B M Cans Ros

Del 2 al 5 de juliol va
tindre lloc a Madrid el
"Campeonato de España
de la Juventud " per selec
cions autonòmiques. Del
club atletisme B.M
CARNS ROS participà l'a
tleta Elisabet Delshorts En
la prova de 300 MT obtin
gué medalla de plata i for
mant part de l'equip de
relleus 4X100 junt amb les
atletes Mirèia, Mar J. i Ana
Torrijos aconseguíren la
medalla d'or. Per selec
cions la Comunitat Valen
ciana va quedar en segon
lloc.

El dissabte 5 de juliol
es va celebrar a Castelló el
Campionat Autonòmic de
Clubs. El B.M CARNS ROS

va presentar dos equips
masculí i femení. L'equip
femení, format per Anna
Delshorts, Marta Ferreres,
Laura Esbrí, Rosana Ara
gonés, Caria Vidal, Isabel
Fabregat, Núria Ballester i
Andrea Salvador quedaren
en cinquena posició. Cal
destacar l'actuació de
Laura E. En 400MLL amb
un temps d'1'02"76 mínima
pel Campionat Autonòmic
Absolut i en 100 T amb un
temps de 16"78. Anna
Delshorts que en 100MLL
va fer un temps de 14"15.
Caria Vidal en triple amb
un salt de 9'45 mts aconse
guí en R.C categoria infan
til. Núria ballester en Disc
amb un llançament de
29'15Mts va fer mínima pel
Camp. Autonòmic Absolut.

L'equip masculí , for
mat per, Javier Colmeiro,
Adrià Badí, Fran Sastre,
Jesús Gellida, Antonio
Castro, Ruben Roig, lñaki
Giner i Javier de la Fuente
quedaren en 9a posició
amb 99'5 punts. A destacar
l'actuació de Jesús G. en
1500 amb un temps de
4'12"66, Ruben Roig en
110 MT 6è, Fran Sastre 6è
en perxa, Javier C. en triple
amb un salt d'11'30 mts i

Javier de la F. en Javalina
amb un llançament de
35'67 mts.

També comentar que
l'atleta del Club Atletisme
B.M CARNS ROS després
de publicat el ranking, per
la federació, ha aconseguit
la mínima per participar en
el Campionat d'Espanya de
combinades categoria
Junior , a celebrar en A
Coruña.
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HO HA DIT PALANQUES... (i 2)

"A l'àrbitre Carrión
Vazquez li van

pegar més que a
una estora (...) l'al
calde Febrer era el

propietari dels
terrenys del camp,
es van dir moltes

coses"

"Sent José María
Palau, un dels

seus germans va
saltar al camp i li

va pegar una ceba
a l'àrbitre que el va

deixar KO"

TEXT: rodolfoserrano
pacodelcastillo

La passada setmana vaig
deixar la conversa amb el més
veterà dels periodistes locals
en un punt que podríem qualifi
car d'àlgid, A que sí ? Doncs la
cosa va continuar, més o
menys, com segueix.

La Veu. Les seues rela
cions amb les diferents jun
tes, sempre han estat bones
?

Palanques. Sempre han
estat bones, sempre han estat
bones. És cert que hi ha hagut
alguna ocasió... però, ja fhe dit
em falla la memòria i aquestes
coses estan totes oblidades.

LV. Vaja. Continuem amb
la seua "llegenda negra".
Tanta força tenia vosté que hi
ha qui diu que amb els seus
escrits va fer
fora José
Otero d'entre
nador?

P Això és
absolutament
fals. Et dic de
bona veritat
que no és cert,
que va ser
Otero qui es va
posar en con
tra meua.
Voràs, jo treba
llava al "Depor-
tes" i se'm va acudir, com fan
tants i tants periodistes actual
ment i ningú per això es posa
amb ells, fer un comentari
sobre les característiques tècn~

ques de la plantilla que tenia el
Benicarló en aquells moments.

A Otero això, encara no ho
entenc ara, no li va caure gens
bé, i va anar a per mi... però
això ja és aigua passada,
home. Ara m'han dit que Otero
està molt dolent pobre.

LV. En cap moment li he
notat el més mínim simpto
ma de ressentiment, ni ara
mateix que li he evocat un
dels passa1ges més desa
gradables de la seua carrera
periodística...

P Si no val la pena. Me
n'han fet moltes... he treballat
anys i anys sense vore'n ni cinc
m'han sortit enemics sense
buscar-me'ls... però, en fi.

LV. Com recorda aquell
partit contra el Benidorm que
va suposar el tancament del
camp per sis mesos?

P. Carrión Vazquez li deien
a l'àrbitre -i això que diu que no
té memòria, si n'arriba a tindre

ens diu fins i tot
quin número de
peu calçava- i
li'n van pegar
més que a una
estora. Sempre
s'ha dit que hi
havia molts
interessos
amagats, no
esportius,
Febrer era l'al-
calde i els
terrenys que
ocupava el

camp eren de familiars seus.
Es van dir moltes coses.

Però de trifulques en recor
do moltes, home. Una vegada
un dels germans Palau, sent
José María Palau president va
saltar al camp i li va pegar una

ceba a l'àrbitre que el va deixar
KO. Allò sí que va estar bo, un
germà del president repartint
llenya pel mig del camp.

I el dia del Tarragona. Esta
ven fent les rases per posar els
fils del telèfon i van tirar un
cotxe dins. El
Nàstic tenia
d'entrenador
Dauder, que
era molt xulo,
tot siga dit;
quan va arribar
al camp i va
vore la pantalla
aquella que hi
havia per a la
terrassa d'estiu
va dir, burlant-se'n, "ahora com
prendo porque dicen que el
Benicarló tiene jugadores de
cine". Ja veus qui poca lliga.

LV. I això de "los leones
del Maestrazgo",

p. Això ho vaig traure jo,
home. Jugaven tots amb molta
garra, amb molta empenta, i
mira, l'expressió va acabar per
tenir èxit

LV. Conte'ns com va
començar amb tot això.
Vosté va començar fent
periodísme esportiu o ja des
del principi li pegava a tot ?

P. No, jo vaig començar l'any
52, quan encara festejava amb
la dona, al "Levante", fent de
corresponsal de tot en general.
AI "Levante" em vaig estar vint
~vuit anys, que es diuen de
seguida i després, sense més
solta ni volta, quan no els va
convindre, em van dir que allò
s'havia acabat, d'un dia per a
l'altre... He escrit en molts de
mitjans, en tots els que et

pugues imaginar. la "Hoja del
Lunes", "Mediterraneo", "ABC",
"Arriba", "El Alcazar" , "El
Mundo", "Marca, "Deportes",
"Dicen"... i molt més. També
vaig escriure molts anys duent
les notícies de Benicarló al

"Correo Cata
lan" però va
haver un veí
d'ací del poble
que va
començar a
escriure cartes
dient que el
nostre poble
quedava fora
de l'àmbit d'a-
quest diari i al

final, ho vaig haver de deixar
estar ..

I encara vaig tenir ocasió de
parlar de moltes més coses
amb Palanques i la seua sen
yora. Anita ens va contar una
anècdota d'un partit que va dis
putar el Benicarló cap allà
València: "Jugava Pichi i se'm
va ocórrer cridar-lo pel seu
nom per donar-li ànims.
Mares, quina en vaig dir, es
van passar tot el sant partit
cantant-me el "Pichi, es el
chulo que castiga".,. Quina
vesprada em van donar".

Vaig poder també contem
plar els seus arxius. Treball de
manierista. Cròniques escrites
a mà, retalls de premsa d'anys
i anys ordet:lats cronològica
ment en carpetes, i centenars i
centenarsdè fotografies que
algú, senyors de l'Ajuntament, li
hauria d'ajudar a catalogar.

LaVeu die Benicarló
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EL CÒMICI per Xavi Burriel
D'inauguracions

Gran inauguració
de centre cornercial

artistes invitats:
Ja¡me í Car!osHI

Te n'ndones C(l,f'iito5,
que e.stern inaugUt'Otü una

coso que no hetr~ fet nosaltres,
que està plenrt d'il"regularitats

k:901$ i qU2 di1mun t v¡¿ni¡\l

n tiror-noS flors,

CÒPIES DIGITALS DE FORMAT MENUT I DE DE PLÀNOLS
AMPLIACIONS I REDUCCIONS DE L'1% AL 400%

CÒPIA DES DE DISQUET, DIGITALITZACiÓ D'IMATGES

LI ï br~~ c:I~l~ I ES
Sant Blai, 2 - 12580 BENICARLÓ Tel.: 964475698

COPISTERIA

LLIBRERIA

PAPERERIA

GRÈVOL

CÒPIES COLOR

LÀSER DIGITAL
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